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Responsibility ةيسؤولالم

Responsibility

المسؤوليةُ

ـ الإمام عل (علَيه الّسلام): اتَّقُوا اله‏َ ف عبادِه وبِلادِه فإنّم مسؤولُونَ حتّ عن البِقاع والبهائم، أطيعوا اله‏َ ولا1
وهتَعص.

1– Imam Ali (a.s.) said, 'Be careful of your duty to Allah with respect to His people as well as His places,
for verily you will be answerable even for the places [you frequented] and the animals. Obey Allah and
do not disobey Him.’[Nahjul Balaghah, Sermon 167]

Everyone is Commissioned with Responsibility

ولسوم مُّلك!

ـ رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله): ألا كلُّم راع وكلُّم مسؤول عن رعيته ، فالأمير الذي عل الناسِ راع وهو2
وه ها وۇلْدِهعليتِ بب ةٌ عليرأةُ راعم ، والمنهع سؤولو موه هيتب أهل عل راع لجوالر ، هتيععن ر سؤولم
.مسؤولَةٌ عنهم

2– The Prophet (S) said, 'Indeed each of you is a shepherd responsible for his own herd. The
commander of the people is their shepherd and responsible for his herd, just as a man looks after his
household and is responsible for them, and a woman tends to her husband and children and is
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responsible for them.’[Sahih Muslim, no. 1829]

3هيالوع ينُهمي تَلا معم سؤولامرِئٍ م لك :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام.

3– Imam Ali (a.s.) said, 'Every single person is answerable for all that he possesses and all who depend
on him.’[Ghurar al-Hikam, no. 7254]

The Answerability of the Hearing, the Sight and the Heart

مسؤوليةُ السمع والبصرِ والفُؤادِ

ـ كتاب من‏لا يحضره الفقيه: قال رجل للصادِقِ (علَيه الّسلام): إنّ ل جِيرانا ولَهم جوارٍ يتَغَنَّين ويضرِبن بالعودِ ،4
عتمأما س ! ه‏ِ أنتتال :(لامالّس لَيهع) ادقالص لَه ؟... فقالنلَه ّنماعا ماست لُوسالج يلفَاُط جخرالم خَلتما دبفر
!اله‏َ عزوجل يقول: «إنَّ السمع والبصر والفُؤاد كل اُولئكَ كانَ عنه مسؤولا»؟

4– It has been narrated in Man La Yahzuruhu al-Faqih that a man once came to Imam al-Sadiq (a.s.)
saying, 'I have a neighbour whose slave girls sing and play the lute, and sometimes when I go to the
outhouse I take my time there so I may listen to them…? So Imam al-Sadiq (a.s.) said to him, 'By Allah!
Have you not heard the verse of Allah, Mighty and Exalted, [in the Qur’an], "Verily the hearing and the
sight and the heart, each of those shall be answerable for it"?![al-Faqih, v. 1, p. 80, no. 177]
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